
Кампанията „Заедно с вас“ е информационна кампания на  

Български фармацевтичен съюз.  

Чрез нея искаме да информираме пациентите за следното: 
 

1. Ние, фармацевтите сме били, сега сме и ще бъдем ЗАЕДНО С ВАС на първа 

линия винаги! Не само сега, когато всички се борим с пандемията. 

2. Фармацевтите НЕ могат, НЕ бива и НЕ искат да отпускат лекарствени продукти 

по лекарско предписание БЕЗ рецепта. Това не е каприз на фармацевтите, а 

изискване на закона!  

3. Ние не искаме да поставяме диагнози, в този смисъл да назначаваме терапии,  но 

по отношение на лекарствата сме най-подготвени и компетентни, просто защото 

това сме учили. За предписване на лекарства по лекарско предписание 

пациентите трябва да се обърнат към лекар, а не да се молят в аптеките ние да 

нарушаваме законодателството. 

4. В момента е позволено на лекарите да предписват терапия по международно 

непатентно наименование (INN) или т.н. генерично предписване, т.е. разбираемо 

казано изписва се името на основните терапевтични съставки, а НЕ 

ТЪРГОВСКОТО ИМЕ на продукта. Лекарите НЕ го правят по много причини – 

по навик, по лично субективно, но безпочвено убеждение и др. Ако лекарят ви 

предпише генерично терапия: 

a. Ще имате право на избор в аптеката. Фармацевтът ЗАЕДНО С ВАС и 

само с вашето съгласие ще може да ви предложи всички налични 

варианти. 

b. При генеричното заместване ТЕРАПИЯТА НЕ СЕ ПОДМЕНЯ! 

Генеричните продукти са биоеквивалентни (идентични по качество и 

действие) на оригиналните продукти и на другите генерични продукти. 

Това не е просто мнение. Това е доказано от всички задължителни 

тестове и проучвания преди регистрацията и пускането на пазара 

продуктите. Становището и контролът от всички институции, 

международни и национални, гарантира това. 

c. Ще спестите средства, защото лекарите няма как да са наясно с цените на 

продуктите на всички фирми. Ако са наясно, това би било 

притеснително… защото не би трябвало да им е работа да ги знаят. В 

този ред на мисли, любопитно е, откъде се информират и не е ли това 

порочна практика? 

d. Ще спестите време да обикаляте много аптеки, докато се убедите, че 

продуктът на конкретна фирми просто не е наличен (не се внася или 

произвежда временно или постоянно), нещо което лекарят няма как да 

знае към момента на изписване. Обикновено накрая се налага повторно 

посещение при лекаря, което губи и вашето и неговото време. Ако 

предписването е генерично, в аптеката вместо да Ви отпратят или да 

започне усилено издирване по всички складове на търговци на едро 

(доставчици), което ако е успешно, да завърши с молба да дойдете на 

следващия ден отново, фармацевтът би могъл да ви предложи всички 

налични алтернативи. Вие и само вие може да решите дали да 

предпочетете някоя от предложените алтернативи или да продължите с 

издирването на продукта на конкретна фирма. 

 

 



e. В ситуация на извънредно положение и ОЧЕРТАВАЩ СЕ НЕДОСТИГ 

НА ПРОДУКТИ НА ОПРЕДЕЛЕНИ КОМПАНИИ, когато всички 

институции Ви убеждават, а някои и задължават, да ограничите 

излишните контакти, генеричното предписване Ви спестява нуждата да 

обикаляте аптеките или да се връщате до лекаря за ново предписване на 

друг „по пречистен“ продукт на конкретна фирма. Колко пъти трябва да 

се върнете до лекаря, докато той „уцели“ продукт, който е наличен в 

аптеките? Лекарите няма как да знаят какво е налично в конкретна 

аптека. Още повече не бива да знаят. Обратното, ако са наясно, че нещо е 

налично точно в определена аптека и Ви насочват да отидете там, това е 

повод за притеснение… и размисъл! 

 
 


